


1 Je schrijft het woord zoals je het hoort

haas kip poes slak struik
2 vriendjesflat

wolf dwerg

3 sch  en schr 
Schrijf je 
altijd zo

schroef school
4 wacht-woorden: ch(t) pech-woorden

specht
5 eer / eur / oor

beer door de deur
6 woorden met ng  of nk

slang bank bank
7 woorden met ei / au

ei - plaat woorden au - plaat woorden
geit pauw

8 3-tekenklank: aai / ooi / oei

Je hoort j , je schrijft i
3-tekenklank haai hooi knoei

Na een korte klank
komt -cht
behalve bij:
hij ligt
hij legt
hij zegt

Ach och wat een pech toch
daar verslikte zich dat joch 
en toch lacht hij

eer, oor, eur,
de beer loopt door de deur

lach

Tussen de n  en de k  komt nooit  een g



9 langer-maak-woord (d of t)

Heeft niets 
met de tijd 
te maken

eend tent majesteit gladheid
10 4-tekenklank: eeuw - ieuw 

Denk aan de u
4-tekenklank leeuw kieuw duw

11 be- / ge- / ver- / woorden

zwarte mieren
12 verkleinwoorden

muisje bloempje
13 lange klank aan het eind van een stukje >> tekendief de baas >> haalt er eentje weg

ee        →      e 
oo       →      o
uu       →      u

mo-len
14 korte klank  aan het eind  van een stukje >> dubbelzetter de baas >> zet er eentje bij

mo-llen
15 woorden op - ig / - lijk

dertig heerlijk
16  samengestelde woorden

tafelkleed

Schrijf eerst het woord
Daarna het verkleinstuk

Schrijf bij verkleinwoorden
-je / -tje / -pje 
achter het woord

teken-dief

aa        →      a

Bestaan uit 2 losse woorden
maar je schrijft ze aan elkaar

schommelstoel

gebak knabbelen

je hoort - ug, je schrijft - ig
je hoort - luk, je schrijft - lijk

dubbelzetter

je hoort de -u-
je schrijft de -e-

lange klanken hoor je - ee  dan
schrijf je er twee



17 s wordt z / f wordt v

vaas - vazen dief - dieven
18 je hoort -ie- / je schrijft -i-

dirigent spinazie
19 woorden met 's - vooraan

Des morgens
's Morgens

 's Morgens
20 cola woorden / cent woorden  >> je hoort -s- of -k- / je schrijft -c-

cola cent
21 woorden met - 's aan het eind

Geldt NIET 
voor de -ee

auto's slee - sleeën
22 woorden op  -tie

politie
23 je hoort -ies / je schrijft -isch

Belgisch
24 je hoort - ks- / je schrijft -x-

Gewoon goed onthouden
taxi

Eind van een stukje: 
je hoort -ie- >> je schrijft -i-

Als je het woord langer maakt
wordt de -s- een -z-
en de -f- een -v-

Eind van een woord:
-ie blijft -ie

Je schrijft - isch 
als er een -e achter het woord past

Gewoon goed onthouden
cent-woorden / cola-woorden

Een lange klank achteraan 
>> meervoud -'s

je hoort -tsie
je schrijft meestal -tie



25 je hoort -sj- / je schrijft -ch-

Gewoon goed onthouden
chocolade

26 je hoort een -t- / je schrijft -th-

Gewoon goed onthouden
theepot

27 leenwoorden uit het Frans - of uit het Engels

Gewoon 
goed 
onthouden

café team
28 HOOFDLETTERS

Nederland
29 je hoort -oo / je schrijft eau

Gewoon goed onthouden
bureau

30 je hoort -oe- / je schrijft -ou-

Gewoon goed onthouden
route

31 je hoort -sje / je schrijft -ge

Gewoon goed onthouden
garage etalage

32 je hoort -ie / je schrijft een -y

Gewoon goed onthouden
rugby pony

Een zin begint met een hoofdletter
Alle namen schrijf je met een hoofdletter
Behalve de namen van de maanden (januari, februari, …)



33 botsende klinkers

Je zet een trema op de 2e klinker
ruïne

34 meervoud op -en

knieën
tweeën bacteriën

35 woorden met -air

Gewoon goed onthouden
militair

36 woorden met -oir

Gewoon goed onthouden
trottoir

37 je hoort -k- of -kw- / je schrijft -q- ok -qu-

Gewoon goed onthouden
aquarium

38 woorden met een tussen -s of tussen -n

bloemenvaas
39 botsende klinkers - koppelteken

auto-ongeluk
40 meervoud op -en

bangeriken stommeriken Klemtoon NIET op
flauweriken viezeriken  - ik
gemeneriken lobbesen  - es
monniken luiwammesen  - el
perziken lemmeten  - et
slimmeriken artikelen dan GEEN dubbele medeklinker

Woorden op -ee  en -ie  >> meervoud: je schrijft ën
Klemtoon NIET op -ie >> meervoud: een -n plus een trema

Hoor je een -s >> schrijf die dan ook
Eindigt het 1e woord in het meervoud op  -en >> schrijf de -n

Bij een samengesteld woord met 2 klinkers
die je verkeerd kunt lezen



41 afkortingen

Bij afkortingen maak je het meervoud met  's
tv - tv's


